
   Protokół Nr VI/15 
z sesji Rady Miejskiej w Radkowie 

z dnia 30 marca 2015 roku 
 

 

Otwarcie obrad  – godz. 1508 

Zamknięcie obrad  – godz. 1954 

 
Ad. 1 
 
Obrady VI sesji Rady Miejskiej w Radkowie otworzył Przewodniczący RM witając radnych i 
przybyłych gości. 

 
Ad. 2 
 
Na podstawie listy obecności Przewodniczący RM stwierdził, że obrady są prawomocne - w 
sesji uczestniczyło 15 radnych (lista obecności radnych, lista obecności sołtysów, lista 
obecności gości zaproszonych oraz pracowników Urzędu Miasta i Gminy stanowią załączniki 
do protokołu). 

 
Ad. 3 
 
Na sekretarza obrad Przewodniczący powołał radnego Pawła Wielgusa. 

 
Ad. 4 
 
Przewodniczący RM - zapytał czy radni mają uwagi do protokołu z sesji Rady Miejskiej w 
Radkowie z dnia 26 lutego 2015 roku.  
 
Nie wniesiono uwag do w/w protokołu z sesji Rady Miejskiej i przystąpiono do głosowania 
nad jego przyjęciem: 
Głosowało 15 radnych:   za - 15     przeciw - 0    wstrzymało się - 0 . 

 
Ad. 5 
 
Przewodniczący RM - zapytał czy są uwagi i propozycje dotyczące dostarczonego radnym 
porządku obrad (proponowany porządek obrad stanowi załącznik do protokołu). 
 
Burmistrz - wniósł o wprowadzenie do porządku obrad przed punktem 6 punktu 5a,tj.  
wręczenie stypendiów sportowych dla uczniów oraz podziękowań. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem porządku obrad z uwzględnieniem zmiany 
zgłoszonej przez Burmistrza. 
Głosowało 15 radnych:   za - 15     przeciw  - 0   wstrzymało się - 0. 

 
Burmistrz - poprosił Panią L. Jagódkę Kierownika Referatu Oświaty, Kultury i Sportu o 
przedstawienie stypendystów i ich osiągnięć. 
 
L. Jagódka - przedstawiła osoby z terenu Gminy Radków oraz ich osiągnięcia sportowe, 
które wytypowane zostały przez Komisję Stypendialną do stypendiów sportowych 
(informacja stanowi załącznik do protokołu).  



 
Burmistrz wraz z Przewodniczącym RM wręczyli uczniom decyzje o przyznaniu stypendiów 
sportowych, dyplomy i pamiątkowe książki a także trenerowi MLKS Radków Arturowi Kodim 
w imieniu którego decyzje o stypendium odebrał Pan Krzysztof Przybycień. Burmistrz złożył 
gratulacje zawodnikom oraz podziękował za ciężką pracę trenerom Pani Gabrieli Abucewicz, 
w konkurencji łuki oraz Panu Kazimierzowi Szydełko w konkurencji szachy, wręczając im 
podziękowania.  
  
Ad. 6 
 
Paweł Hroboni - Prezes WLKS Wambierzyce złożył sprawozdanie z działalności klubu 
sportowego za 2014 rok (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu). 
  
Gabriela Abucewicz - podziękowała Burmistrzowi, Radzie Miejskiej oraz komisji 
stypendialnej za współpracę i za przyznanie stypendiów sportowych - trener UKS „Victoria” 
Ścinawka Średnia złożyła sprawozdanie z działalności sekcji łuczniczej za 2014 rok 
(sprawozdanie stanowi załączniki do protokołu). 
 
Kazimierz Szydełko – Prezes UKS GIECEK Radków złożył sprawozdanie z działalności 
klubu sportowego za 2014 rok (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu). 
 
Krzysztof Przybycień - Prezes MLKS Radków złożył sprawozdanie z działalności klubu 
sportowego za 2014 rok (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu). 
 
Krzysztof Toporowski - Prezes LZS „GRANICA” Tłumaczów złożył sprawozdanie z 
działalności klubu sportowego za 2014 rok (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu). 
 
Ryszard Markowicz - Prezes LZS „TĘCZA” Ścinawka Dolna złożył sprawozdanie z 
działalności klubu sportowego za 2014 rok (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu). 
 
Stanisław Borkowski - Prezes MLKS „Zjednoczeni” Ścinawka Średnia złożył sprawozdanie z 
działalności klubu sportowego za 2014 rok (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu).  
 
Burmistrz - podziękował nauczycielom za trud wychowawczy, czas i wiedzę poświęconą 
uczniom oraz Radzie Miejskiej za wsparcie przy budowie baz sportowych i edukacyjnych. 
Burmistrz uważa, że najlepszą inwestycją  jest inwestowanie w dzieci oraz w tworzenie bazy 
edukacyjnej. Gmina posiada bardzo dobrą bazę edukacyjną, zabezpieczenia w obszarach 
bazy szkolnej i obszarach sportu oraz doskonałym wyposażeniem tych obiektów. Burmistrz 
zachęcał do korzystania z obiektów sportowych aby obiekty tętniły życiem. Gmina wydaje 
rocznie na sport i edukacje kwotę około 9 mln.  
 
O godz. 1622 Przewodniczący RM ogłosił przerwę.   
Obrady wznowiono o godz.1645. 
 

Ad. 7 
 
K. Przybycień - Przewodniczący Gminnej Rady Sportu w poprzedniej kadencji- złożył 
sprawozdanie z działalności Gminnej Rady Sportu za rok 2014 (sprawozdanie stanowi 
załącznik do protokołu). 
 
Przewodniczący RM - zapytał, czy radni mają pytania do przedstawionego sprawozdania. 
Nikt z radnych nie miał pytań.  

 
 



Ad. 8 
 
Burmistrz - złożył sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Gminy Radków z 
organizacjami pozarządowymi za rok 2014 (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu). 
 
Przewodniczący RM - zapytał, czy radni mają pytania do przedstawionego sprawozdania. 
Nikt z radnych nie miał pytań. 
 

Ad. 9 
 
B. Jerzyk - Kierownik OPS w Radkowie z/s w Ścinawce Średniej - złożyła sprawozdanie z 
realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2012-2014 za rok 2014 
(sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu). 

 
J. Gorczycki - zapytał czy  Karta Dużej Rodziny będzie miała zniżki w opłatach lokalnych i 
śmieciowych i czy są prowadzone takie wyliczenia z RUK dla rodzin wielodzietnych. 
 
B. Jerzyk - wyjaśniła, że nie należy to do kompetencji OPS. 
 
Burmistrz - wyjaśnił, że ulgi w podatkach i opłatach lokalnych a także w opłacie śmieciowej 
regulują odrębne przepisy. Rozpatrywane są indywidualne wnioski osób prawnych i 
fizycznych  w sprawie umorzeń i rozkładania na raty.  
 
Cz. Jarzyńska - Prezes TPD w Radkowie - złożyła informację z działalności Gminnego 
Programu Wspierania Rodziny na lata 2012-2014 który realizowało TPD w Radkowie. 
Podziękowała wszystkim za wsparcie finansowe i pomoc dla TPD (informacja stanowi 
załącznik do protokołu). 
 
B. Sobczyńska - uważa, że jednym z najważniejszych problemów rodzin, które wymagają 
wsparcia są problemy zdrowotne dzieci z wadami postawy  oraz ze stanem uzębienia. 
Stwierdziła, że bardzo dobrym działaniem zapobiegającym wady postawy u dzieci są 
wyjazdy na basen organizowane przez UMiG. Również dobrym pomysłem ze strony Gminy 
było trzy lata temu przeprowadzone z inicjatywy Burmistrza przeglądy stanu uzębienia u 
dzieci, które były finansowane przez Gminę. Zapytała, czy byłaby możliwość kontynuacji 
takich działań i czy są szanse aby stomatolog pomagał dzieciom na terenie Gminy. 

 
Burmistrz - poinformował, że na następną sesje zostanie przygotowana informacja 
dotycząca Karty Dużej Rodziny. Wyjaśnił , że przed wielu laty były robione badania wady 
postawy oraz stanu uzębienia w Zespole Szkół w Ścinawce Średniej przez specjalistów z 
Wrocławia. Przez brak zaangażowania i niewłaściwe podejście do problemu przez 
środowisko nie kontynuowano dalej tych działań. Do działań można wrócić  zostanie 
przygotowany program i będzie kontynuacja.  W Zespole Szkół w Ścinawce Średniej została 
zatrudniona pielęgniarka, która będzie  obsługiwała też Zespół Szkolno - Przedszkolny w 
Ścinawce Dolnej.  
 
B. Siemczonek - Radna Powiatowa – poinformowała, że na stronie Ministra Pracy i Polityki 
Społecznej ogłoszono nabór wniosków i finansowanie na asystenta rodziny na 2015r. Radna 
zapytała czy OPS ubiegało się o dofinansowanie na etat asystenta rodziny. 
 
B. Jerzyk - poinformowała, że w ramach w/w programu OPS zatrudnia asystenta rodziny od 
trzech lat a w 2015r. OPS wystąpił z wnioskiem o dofinansowanie na dwóch asystentów 
rodziny. 
 



A. Szwed - Radny Powiatowy - zapytał czy OPS ubiegał się o środki finansowe z 
Ministerstwa Pracy i Polityki Społecznej na program Wspierania Rodziny i przeciwdziałania 
przemocy w rodzinie. 
 
B. Jerzyk - poinformowała, że w ramach programu na dożywianie dzieci OPS otrzymało 
dofinansowanie. Na przerwie skonsultuje z radnym i wyjaśni zagadnienie, gdyż nie wie jaki 
program Pan radny ma na myśli. 
 

Ad. 10 
 
Burmistrz - złożył sprawozdanie ze swoich prac w okresie międzysesyjnym za okres od 26 
lutego 2015 roku do 27 marca 2015 roku (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu). 
 
J. Gorczycki - zapytał, kiedy będzie regulacja koryta rzeki Ścinawka.  
 
Burmistrz - poinformował, że jest umówiony na spotkanie z dyr. naczelnym RZGW na którym 
zostaną uzgodnione działania w zakresie obszarów, na których Gmina może prowadzić 
inwestycje. Na dzień dzisiejszy Gmina posiada mapy projektowe ale nie posiada map 
zagrożenia powodziowego. 
 
P. Rożej - Kierownik referatu GiGN - wyjaśnił, że wnioskodawca działający w imieniu RZGW 
przygotowuje uzupełnienia brakujących dokumentów a Regionalny Dyrektor Ochrony 
Środowiska we Wrocławiu wyznaczył nowy termin uzgodnień warunków realizacji projektu 
dotyczącego regulacji rzeki Ścinawki.  
 
Burmistrz - wyjaśnił, że jest to bardzo trudny projekt do realizacji i trudny do wdrożenia.  
 
O godz.1855 Przewodniczący RM ogłosił przerwę. 
Obrady wznowiono o godz.1909. 

 
Ad. 11 
 
DRUK NR 1 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Radków  
 
Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił Skarbnika Gminy o naniesienie 
autopoprawki. 
 
Skarbnik Gminy – naniosła autopoprawkę do przedmiotowego projektu uchwały dot. zmiany 
kwoty wykazanej w 2014 roku pomiędzy pozycjami budżetowymi „wydatki majątkowe” a 
„wydatki bieżące”. 
 
Przewodniczący RM - poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM w sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały. 
 
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
K. Sypień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 



 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały z naniesioną 
autopoprawką: 
Głosowało 15 radnych:    za  -  15  przeciw - 0   wstrzymało się - 0. 

 
DRUK NR 2 w sprawie zmian w budżecie gminy Radków na 2015 rok  
 
Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM 
w sprawie przedmiotowego projektu uchwały.  
 
B. Kopalko- Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
K. Sypień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały 
przy dwóch głosach wstrzymujących. 
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:    
Głosowało 15 radnych:    za  -  15  przeciw - 0   wstrzymało się - 0. 

 
DRUK NR 3 o zmianie uchwały w sprawie zasad finansowania przedsięwzięć 
związanych z usuwaniem azbestu i wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy 
Radków w 2015 roku 
 
Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM 
w sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 
 
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
K. Sypień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
J. Gorczycki – Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 15 radnych:    za  -  15  przeciw - 0   wstrzymało się - 0. 

 
DRUK NR 4 w sprawie wykazu kąpielisk na terenie Gminy Radków w 2015 roku   

 
Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM 
w sprawie przedmiotowego projekt uchwały.  
 
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 



K. Sypień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 15 radnych:    za  -  15  przeciw - 0   wstrzymało się - 0. 

 
DRUK NR 5 w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Radków w 2015 roku  
 
Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM 
w sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 
 
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
K. Sypień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 15 radnych:    za  -  15  przeciw - 0   wstrzymało się - 0. 
 
Ad. 12  

 
J. Gorczycki - zwrócił się do Prezesa RUK z zapytaniem, czy nie ma przeszkód aby RUK 
sprzątał tereny przy drogach wojewódzkich na wjazdach do miejscowości Tłumaczów i 
innych na terenie Gminy.  
 
M. Punda - wyjaśnił, że RUK nie ma takiej możliwości w pasie dróg wojewódzkich pobocza 
powinien sprzątać zarządca drogi. Byłoby to działanie na niekorzyść spółki. 
 
L. Dorszewski - Komendant Straży Miejskiej - poinformował, że jest po rozmowie z Panią 
Mielnik z przedstawicielem DSDiK, Kierownikiem oddziału w Ścinawce Średniej w sprawie 
posprzątania dróg w pasie dróg wojewódzkich. Termin prac został ustalony i w najbliższym 
czasie prace zostaną wykonane. 
 
Burmistrz - poinformował, że pewne działania zostały już podjęte, na zarządcę dróg 
powiatowych i wojewódzkich będą nakładane mandaty karne. 
 
J. Gorczycki - odczytał pismo do Zarządu Dróg we Wrocławiu w sprawie czyszczenia 
poboczy przy drogach wojewódzkich oraz negatywną odpowiedz Zarządu. 
 
Ad. 13  

 
Nie wpłynęły. 



 
Ad. 14  
 
Przewodniczący RM - odczytał odpowiedz DSDiK we Wrocławiu na wniosek radnego A. 
Mielniczuka dotyczący podjęcia skutecznych działań w celu poprawy poziomu 
bezpieczeństwa drogi wojewódzkiej nr 387 w obrębie wsi Ratno Górne i Ratno Dolne.  
 
Burmistrz: 

 odczytał odpowiedź na wniosek z posiedzenia Komisji RM radnej Cz. Jarzyńskiej w 
sprawie zlikwidowania dziur znajdujących się w nawierzchni przy ul. Kolejowej w 
Radkowie oraz przekazał odpowiedź radnej 

 odczytał odpowiedź udzieloną radnemu J. Gorczyckiemu w związku z interwencją 
mieszkanki Radkowa w sprawie zakłócania ciszy nocnej przez pompy ciepła 
zainstalowane w budynku Urzędu Miasta i Gminy w Radkowie.     

 
A. Szwed - poinformował o środkach finansowych o które sołectwa mogą się ubiegać oraz 
przedstawił  omawiane sprawy na sesji Rady Powiatu dotyczące dróg powiatowych i 
wojewódzkich. Radny poprosił o możliwość pełnienia dyżurów w Urzędzie. Złożył życzenia z 
okazji Świąt Wielkanocnych. 
 
Burmistrz - nie przewiduje potrzeby pełnienia dyżurów w Urzędzie przez radnego. Burmistrz 
przedstawił dotychczasową współpracę Gminy Radków ze Starostwem Powiatowym w 
zakresie utrzymania i remontu dróg powiatowych.  
 
J. Gorczycki - wnioskuje do Rady Miejskiej o skierowanie pisma do Marszałka Województwa 
Dolnośląskiego w sprawie ścinki poboczy przy drogach wojewódzkich przebiegających przez 
teren Gminy Radków, które stwarzają niebezpieczeństwo dla pieszych przez zalegający 
piasek i błoto około 40 cm od poziomu drogi. 
 
Przewodniczący RM poddał pod głosowanie w/w wniosek radnego J. Gorczyckiego, czy 
Rada Miejska popiera wniosek radnego. 
 
Głosowało 15 radnych:   za - 15    przeciw - 0   wstrzymało się - 0 - wniosek został przyjęty. 
 
A. Szwed - informacje w sprawie remontu dróg powiatowych otrzymał w roku ubiegłym. 
 
Ad. 15 

 
Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący RM zamknął obrady VI sesji Rady Miejskiej 
w Radkowie. 

 
 
  Protokołowała:         Przewodniczący RM 
 
Lucyna Połowczuk            Stanisław Hajłasz 
 

 

 
 
 


